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Neviem ako vy, ale ja sa 
na stredovek v mestskom 
parku teším. Ani lepší 
názov ako Villa Ben by 
nikto nevymyslel. Barča 
a Kryštof sú nadšenci pre 
toto „temné“ obdobie, 
ktorému obaja títo 
Bánovčania dali a dajú 
presvetlenú dušu. Tak, 
aby zaujalo všetky 
generácie. Podujatie sa 
teší aj všeobecnej podpore 
vedenia mesta. Takže, 
milí Bánovčania, bude 
veľmi milé, keď ich svojou 
účasťou podporíte aj vy...
PS: Píšeme o tom 
v predstihu, aby ste stihli 
pozvať na Villa Ben aj 
širokú rodinu a priateľov 
z celého Slovenska. 
  Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

Druhá časť 
seriálu 
venovaného 
75. výročiu SNP  
o Partizánskej 
brigáde Jana 
Žižku

Pribudlo nové 
osvetlenie 
v Biskupiciach 
a nové ihrisko 
gymnázia

Prázdniny sa prehupli 
do druhej polovice, preto 
neprehliadnite pozvánky 

v našich novinách 
na rôzne akcie v meste 
a okolí, kde môžete aj 

s deťmi, ako celá rodina, 
stráviť pekné chvíle 

letnej pohody a relaxu... 

Neprehliadnite!

Biskupickú 
jedenástku 
vyhral domáci 
Patrik Zajac

Bánovské 
hudobné 
skupiny - 
Attack of Rage, 
Coldblooded 
a Dissensy

 y Villa Ben je historický 
názov pre mesto Bánovce... 

Už od  začiatku sme 
chceli, aby bol festival zara-
dený do  stredoveku. Naj-
staršia zachovaná písomná 
zmienka o  Bánovciach, 
k akej sme sa dostali, bola zo 
začiatku 13. storočia. A tak 
sme prepoji li stredovek 
a naše rodné mesto.

 y Pôvodne ste zamýšľali 
festival umiestniť do areálu 
v Malých Chlievanoch... Čo 
rozhodlo, že to bude v srdci 
mesta – v mestskom parku?

Áno, plánovali sme fes-
tival najskôr v Chlievanoch, 
ale z  dôvodu obsadenosti 
areálu v danom termíne sme 
ho museli preložiť bližšie. 
Mestskému parku chýbalo 
nejaké technické zabezpe-
čenie pre účely festivalu. Ale 
aj s  tým sme si už poradili 
v spolupráci s mestom.

 y Okrem vás dvoch, kto vám 
bude najviac pomáhať, resp. 
pomôže?

Hlavnú organizáciu 
si  vedieme my dvaja . 
V  mnohom za  spoluprácu 

m u s í m e  p o ď a k o v a ť 
Mestskému kultúrnemu 
stredisku, hlavne členom 
z  Občianskeho združenia 
Been, a le aj ostatným 
z a mest na ncom MsK S , 
ktorí nám budú pomáhať 
počas festivalu. V  ústrety 
ná m v ychádza mesto, 
ktoré má viditeľne záujem 
o  nový druh podujatia. 
Samozrejme, zapájame aj 
našich kamarátov, ktorí 
budú nápomocní ako dob-
rovoľníci aj počas festivalu. 
V prípade, že by mal niekto 
ďalší chuť a ochotu priložiť 
ruku k dielu, môže sa nám 
ozvať cez udalosť na FB.

 y Program, ktorý si môžu 
Bánovčania prečítať už 
takmer mesiac na internete 
ale aj na  vytlačených pla-
gátoch, je naozaj bohatý... 
Na čom ste si dali záležať pri 
výbere účinkujúcich?

Väčšinu účinkujúcich 
poznáme z  iných historic-
kých akcií. S niektorými sa 
stretávame častejšie. A preto 

pre vytvorenie stredovekej 
atmosféry sme oslovi l i 
práve ich. Naším zámerom 
bolo, čo najviac sa priblížiť 
stredoveku, ale zároveň 
poňať festival zábavnou 
formou. Tiež sme vyberali 
dobových remeselníkov, čo 
najtradičnejších. Z každého 
niečo.

 y Z  tej plejády hostí, kto 
bude takým naj? 

Každá skupina prináša 
niečo svoje. Hlavná skupina 
ved ie  náučno-z ábav ný 
program pre deti a  dospe-
lých, iná sa venuje rekon-
štrukcii života v  rannom 
stredoveku. Ďalšia sa špe-
cializuje na bojové umenie. 
Iní na lukostreľbu alebo tra-
dičné remeslá. Zahrajú nám 
v  stredovekých „kruhoch“ 
známe slovenské stredoveké 
kapely. Skupina Strigôň 
prichádza až z  Oravy so 
svojou špecifickou tvorbou 
vychádzajúcou z mytológie. 
Je to síce čisto folková 
akustická muzika, ale často 
ju pozývajú aj na metalové 
festivaly. Neprehliadnuteľná 
bude gajdošská stredoveká 
„sellácka“ gotická skupina 
Vrbovské Vŕby z  mesta 
Vŕbové.

 y Po d ľ a  p ro g ra mu to 
bude rodinný festival, to 

znamená, že je tam aj veľa 
atrakcií pre deti... 

Decká sa budú mať kde 
vyšantiť. Po výcviku detskej 
„armády“ budú spoločne 
dobýjať slamený hrad, 
môžu si vyskúšať brnenie, 
lukostreľbu, prejsť rytiersku 
dráhu. Uvidia ukážky boja 
zblízka. A dozvedia sa niečo 
aj z remeselných techník.

 y Naplniť mestský park 
na  dvanásť hodín zau-
jímavým programom je 
náročné. Máte v  zálohe aj 
mokrý variant pre prípad 
veľmi zlého počasia?

N i e . . .  P r i e b e ž n e 
čarujeme, aby nepršalo. 
V prípade menšieho dažďa 
máme pripravených pár 
stanov. Troška vody ale 
ešte ž iadneho r y t iera 
nerozpustila.

 y Mohli by sme povedať, 
že ste obaja nováčikovia 
v organizovaní dobového fes-
tivalu... Určite ste boli niekde 
na skusy. Ktoré festivaly vás 
inšpirovali k zorganizovaniu 
podobného v Bánovciach?

Každý festival má svoj 
pútač. Niekde je to hrad, 
niekde história, niekde 
povesť. Pre nás prvým 
podujat ím bol Hradný 
rínok na Uhrovskom hrade. 

 

Rozhovor s organizátormi prvého festivalu VILLA BEN
O pár dní vás prenesieme do stredoveku
Tohtoročné Kultúrne leto v Bánovciach 

nad Bebravou obohatí prvý ročník 
úplne nového podujatia, aké v histórii 
v nášho mesta ešte nebolo. O dvanásť dní, 
presne v sobotu 17. augusta sa mestský park 
premení na stredoveké „mestečko“ s rytiermi, 
remeselníkmi, s dobovými hudobníkmi, ale 
aj s pohostením. Bude to splnený sen dvoch 
Bánovčanov - Barbory Mikulášovej a Kryštofa 
„Valibuka“ Baluta, ktorí zmysel života našli 
v odkaze Slovanov cez združenie Mokoša 
a v stredovekom spôsobe života. Čo všetko pre 
nás prichystali a na čo všetko sa máte tešiť, to 
sa dozviete v rozhovore s oboma nadšencami, 
ktorí odpovede pripravovali spoločne. 

Pokračovanie na 5. strane >>

Prázdniny 
na bikoch
Štyri dni putovania krajinou 
pod Vysokými Tatrami. Štyri dni 
dobrodružstva a zábavy na bikoch 
a  v  stanoch. Jeden defekt, dve 
poruchy na nosičoch. Dve krajiny, 
tri kempy, tri aquaparky... to je len 
malá časť aktivít Cykloturistického 
klubu Viking pri Centre voľného 
času, ktorý prvý prázdninový 
mesiac strávil naozaj veľmi 
aktívne. Obdivuhodné nadšenie 
malých cyklistov a  najmä ich 
vedúceho Ľudva Kiripolského, 
ktorý cykloputovanie organizuje 
už 21 rokov!... Viac na 7. strane. 
 (ab) Foto: CTK
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K 75. výročiu Slovenského národného povstania (II. časť)
O činnosti revolučných výborov a Partizánskej brigády Jana Žižku

Naši občania od  roku 
1943 skrývali sovietskych 
utečencov z  nemeckých 
koncentračných táborov, 
z ktorých sa formovali par-
tizánske skupiny. Kapitán 
Červenej armády Pavol 
Baranov sa stal veliteľom 
partizánskeho oddielu. Ile-
gálny okresný výbor komu-
nistickej strany v  Uhrovci 
sa postaral, aby utečenci 
dostali ubytovanie, ošatenie 
i stravu. Jeho predstaviteľmi 
v Uhrovci boli Jozef Chuťka, 
Štefa n Dubček,  Jozef 
Jamrich, v  Miezgovciach 
Michal Kováčik, v Kšinnej-
Závade Rudolf Ryban 
a  Emil Kubovčák a  ďalší. 
Pred agentmi Ústredia 
štátnej bezpečnosti (ÚŠB) 
a vládnou mocou ich skrý-
vali na  rôznych miestach. 
Napríklad v doline Válovce 
pod Jankovym vŕškom, 
na  samote Betlehem pri 
Pravoticiach. Vďaka dobrej 
organizátorskej práci komu-
nistickej strany bolo SNP aj 
v okolí Bánoviec pripravené. 
Po  vyhlásení povstania 30. 
augusta obsadili partizánske 
oddiely zložené z  parti-
zánov z  Uhrovca, Kšinnej, 
Miezgoviec , Podlužian 
pod vedením sovietskeho 

dôstojníka Ivana Časnyka 
a  dôstojníckeho zástupcu 
M i k u l á š a  Au j e s k e h o 
z  Miezgoviec Bánovce 
nad Bebravou a  vyhlásili 
obnovenie Československej 
republiky. Všetku moc 
prevzal od  2. septembra 
Revolučný ONV na  čele 
s  komunistom Jánom 
Repkom. Keďže trenčianska 
posádka sa ako celok 
nepridala k povstaniu, bolo 
úlohou partizánov brániť 
oslobodené územie zo 
smeru od Trenčína a zachy-
távať a organizovať vojakov, 
ktorí odišli z  posádok, aby 
sa zapojili do  Povstania. 
Na  hornom Ponitrí sa 
posádky v  Topoľčanoch 
a Zemianskych Kostoľanoch 
pridali k SNP a stali sa naj-
významnejšou silou obrany 
povstaleckého územia proti 
SS skupine Schill, ktorá 
útočila od  Nitry smerom 
na  Pr iev idzu.  Sk lady 
v Zemianskych Kostoľanoch 
boli zdrojom v ýzbroje 
tvoriacich sa partizánskych 
jednotiek. 

Pr vé boje z v ied l i 
povstalecké sily pri Mýtnej 
Novej Vsi 3. septembra 
194 4 ,  potom z auja l i 
obranu pred Topoľčanmi. 

Po  jej prerazení zaujali 
obranu na  čiare Skačany - 
Návojovce - Veľké a  Malé 
Bielice – Brodzany - Malé 
Uherce, kde prebiehali boje 
až do  13. septembra 1944. 
Po  prerazení tejto obrany, 
obsadila skupina Schill 
Nováky a  Prievidzu. Začal 
sa partizánsky boj v  tyle 
nepriateľa. Z dôvodu nedo-
statočnej výzbroje museli 
partizáni ustúpiť z Bánoviec 
do  okolitých obcí, v  kto-
rých až do  konca októbra 
pôsobili revolučné národné 
výbory. Do  Uhrovca prišla 
organizátorská skupina 
vedená Teodorom Polom, 
ktorá zjednotila partizánske 
oddiely v  oblasti Bánoviec 
nad Bebravou. Na  základe 
súhlasu par t izánskeho 
štábu v  Kyjeve pomenovali 
partizánske skupiny 20. 
septembra 1944 na  Parti-
zánsku brigádu Jana Žižku. 
Partizánsky boj v  tomto 
kraji tým dostal pevnú orga-
nizáciu, vojenskú disciplínu 
a koordináciu činnosti. Mal 
spojenie alebo ho nadviazal 
so susednými partizán-
skymi skupinami a  svoju 
bojovú činnosť mohol 
s  nimi koordinovať. Cez 
svoju rádiostanicu mal pra-

videlné spojenie s Ukrajin-
ským štábom partizánskeho 
hnutia v Kyjeve. Pri svojom 
vzniku brigáda registrovala 
900 bojovníkov. Okrem 
toho Okresný revolučný 
národný výbor a  Okresný 
výbor Komunistickej strany 
disponovali v  každej obci 
s 20 až 30-člennou skupinou 
ozbrojených dobrovoľ-
níkov, ktorí plnili strážnu 
a  poriadkovú službu, pre 
jednot l ivé par t izánske 
skupiny pôsobili ako spojky 
a vykonávali i  funkciu roz-
viedky vo svojom obvode. 
Na  území, kde pôsobila vo 
svojich začiatkoch Parti-
zánska brigáda Jana Žižku, 
bolo 22 obcí, v ktorých bola 
vyhlásená Československá 
republika. Prestal tu pra-
covať aparát fašistického 
slovenského štátu - notariáty, 
žandárstvo, vládni komisári, 
nikto nerešpektoval naria-
denia štátnych a politických 
orgánov a  organizáci í, 
prestala jestvovať Hlinkova 
slovenská ľudová strana. 
Hlinkova garda a  Hlinkova 
mládež. Občania rešpekto-
vali základné organizácie 
a  bunky KSS a  plnili naria-
denia revolučných národ-
ných výborov. Partizánov 

začali považovať za  svoju 
ozbrojenú moc a poskytovali 
jej všemožnú materiálnu 
pomoc, a  to i  za  cenu 
vlastných životov a  životov 
svojich najbližších, ako sa 
to neskôr ukázalo. Brigáda 
mala osem rôt. Štáb brigády 
už pri zostavovaní bojových 
rôt vytvoril podmienky, 
aby každá rota plnila úlohy 
v  určitom priestore, a  tak 
zabezpeči la pr irodzenú 
ochranu Uhrovskej doliny, 
kde boli sústredené riadiace 
orgány, revolučný okresný 
národný výbor a  okresný 
výbor KSS. V  doline bolo 
sídlo štábu a vychádzali par-
tizánske noviny Partizánsky 
vestník, ktorého redaktorom 
bol Vojtech Deneš Dolinský. 
Okrem toho sem sústredili 
i  potrebné zásoby potravín, 
výstroja a  súčasti výzbroje 
a  liečiv. Partizánska brigáda 
Jana Žižku pôsobila v  Strá-
žovských vrchoch v  oblasti 
od  Bánoviec nad Bebravou 
– Trenčín - Považská 
Bystrica. V  tyle nepriateľa 
viazala značné nemecké sily, 
ktoré nemohli posilniť útok 
na  zostávajúce oslobodené 
územie. Brigáda zaujala 
obranné postavenie na úseku 
Bánovce nad Bebravou - Zlie-

chov a  bránila prenikaniu 
nemeck ých vojensk ých 
jednotiek do Rajeckej a Tur-
čianskej doliny.

Najväčší boj bol 4. 
októbra 1944 pri Letnom 
majeri neďaleko Motešíc, 
kde partizáni bránili pre-
chodu nemeckých jednotiek 
pri ich presune od  Tren-
čianskych Teplíc na pomoc 
útočiacim nemeckým voj-
skám proti oslobodenému 
povsta leckému územiu. 
V  boji o  motešickú cestu 
padlo desať partizánov 
a sedemnásť bolo ranených. 
Fašisti mali oveľa väčšie 
straty. Na bojisku zanechali 
len pri Letnom majeri šesť 
nákladných a jedno osobné 
auto, množstvo výstroja 
a  výzbroje, muníciu a  iný 
materiál. Partizáni získali 
koncom októbra v  mote-
šickom kaštieli archív pre-
zidenta slovenského štátu 
Jozefa Tisu. Dokumenty 
z  neho, ktoré dokladovali 
jeho vedomosti o  likvidácii 
Židov v  koncentračných 
táboroch, boli použité 
v  súdnom procese proti 
nemu v roku 1947. 

 Ján Holička
(Pokračovanie v budúcom 

vydaní novín.) 

Blížiace výročie Sloven-
ského národného povstania 
inšpirovalo aj redakciu, 
aby „pozháňala“ zážitky 
tých najstarších, ktoré 
ako malé deti prežili v lete  
1944. Pána  Jozefa Harcera 
priviedla však do  redakcie 
výzva v  našich novinách, 
aby Bánovčania písali, resp. 
prišli vyrozprávať svoje 
letné zážitky alebo spo-
mienky. Ale keď sme zistili 
vek hosťa – 85 rokov, ihneď 
sme tému otočili na povsta-
lecké obdobie. A tak sme sa 
dozvedeli zaujímavé fakty 
z jeho detstva, ktoré strávil 
v  Slatine nad Bebravou, 
v  súčasnosti žije v  Bánov-
ciach, už od  marca 1980. 
A  tak vám, milí čitatelia, 
ponúkame jeho spomínanie 
na  ťažké vojnové časy, 
na leto 1944, keď mal desať 
rokov. Tieto spomienky sa 
stali pre neho najsilnejšími 
na celý život...

Začiatkom leta 1944 aj 
obyvatelia Slatinskej doliny 
museli znášať prenikavé 
zvuky spojeneckých bom-
bardérov, ktoré pravidelne 
napádali zbrojovku v Dub-
nici nad Váhom. Po vzniku 
Slovenského štátu táto 

slovenská zbrojovka prešla 
do  rúk Nemcom a  mala 
názov Herman Goering 
Werke. Fabrika na  výrobu 
zbraní bola v  podzemí 
a  robilo sa tu nonstop. 
Pracovalo tam aj veľa ľudí 
z Bánovského okresu. Naj-
skôr boli nálety asi trikrát 
do týždňa, neskôr až trikrát 
za  deň. Jozefov otec mal 
mláťačku. A keď sa mlátilo, 
pri mláťačke bolo vždy veľa 
ľudí. Aby nebudili podo-
zrenie u pilotov, vždy sa pri 
preletoch radšej ukrývali. 
„Ako dieťa si pamätám, že 
piloti často vypúšťali malé 
strieborné pásiky. Bolo to 
niečo ako na  malé kúsky 
nastrihaný staniol. Vraj tým 
rušili radary delostreleckej 
obrany. A  tá keď strieľala 
po  lietadlách, tak sme to 
dobre počuli. Dokonca dva 
takéto delostrelecké granáty 
dopadli aj do  chotára Sla-
tiny. Jeden náš občan jeden 
granát vykopal a  potom aj 
ukazoval. Druhý sa nena-
šiel...“ spomína Jozef. Ku 
koncu leta 1944 sa viažu 
dva jeho najsilnejšie zážitky 
z detstva. Tu je ten prvý: 

„Bol to veľmi pekný 
letný deň. Odrazu som 

počul nezvyčajne silný zvuk 
lietadla. Bol iný ako doteraz. 
Vyšiel som pred dom, kde 
som mal výhľad od Slatiny 
až po  Trebichavu. Dolinou 
letelo veľmi veľké a ťažké lie-
tadlo, aké som doteraz nikdy 
nevidel. Letelo veľmi, ale 
veľmi pomaly a veľmi nízko. 
Snáď ešte nižšie ako je oproti 
kopec Udrina, ktorý má 
možno do šesťsto metrov. Až 
neskôr som pochopil, že sa 
ukrýva pred radarmi. Nele-
telo však samo. Okolo neho 
prelietavala rýchla nemecká 
stíhačka. Ako lastovička. 
Zašli za Udrinu, ale odrazu 
sa ťažké lietadlo vrátilo tým 
istým smerom späť. Možno 
to bola len detská predstava, 
ale letelo tak nízko, že som 
videl tvár pilota... Lietadlo 
sme rova l o  n a   z ápa d , 
smerom na  Inovec, kde 
práve zapadalo s lnko. 
A stíhačka ho opäť prenasle-
dovala. Odrazu som asi vo 
vzdialenosti pol kilometra 
odo mňa videl dávku z guľo-
metu nemeckej stíhačky 
na  pilota veľkého lietadla. 
V  žiari slnka sa mi strely 
z  guľometu javili ako šľa-
hajúce plamene. Viac som 
nepozeral, lebo som sa musel 

ihneď ukryť... Na druhý deň 
susedia debatovali o  tom, 
že ako na  Inovci dopadol 
zostrelený bombardér. Viac 
sa o  tom nehovorilo, lebo 
bolo iných starostí dosť. Až 
v  deväťdesiatych rokoch, 
po  polstoročí, som čítal 
noviny. A v nich bol článok 
o tom, že na Inovci členovia 
nejakého spolku objavili 
a vykopali časť amerického 
lietadla zostreleného v  lete 
1944. Dokonca sa našla aj 
kostra pilota a  jeho celkom 
zachované osobné doklady. 
Bol príslušníkom spoje-
neckej americkej armády. 
A podľa zistenia približného 
dátumu zostrelenia to 
nemohlo byť nijaké iné, ako 
to, čo som videl vtedy ja. Aj 
po päťdesiatich rokoch to bol 
pre mňa opäť silný zážitok...“

Aj pán Jozef potvrdil, 
že si z detstva pamätá viac, 
ako to, čo prežil v  dospe-
losti, či už na  dôchodku. 
A  vraj by vedel takýchto 
príhod rozprávať z detstva 
a  mladosti viac, aj tých 
veselších.  Dru hý jeho 
príbeh z obdobia povstania 
už len v skratke: 

„Ako som spomínal, otec 
mal doma v  Slatine mlá-

ťačku. A  chodil som s  ním 
ako dieťa mlátiť do  dvorov. 
V Čiernej Lehote sa pokazila 
v  lete 1944 mláťačka, preto 
išiel aj tam dokončiť mlatbu 
a tým aj žatvu. Boli to ťažké 
vojnové časy a  náhradné 
súčiastky bolo ťažké zohnať. 
A  vzácne bolo každé zrnko 
obilia. Už vtedy, počas vojny, 
bol ku každej mláťačke pri-
delený okresným národným 
výborom štátny dozor, akýsi 
komisár. Bol to buď učiteľ 
alebo vysokoškolák. Aj my 
sme vtedy mali, aj viem, 
dodnes veľmi dobre, ako sa 
volal. Ale bude lepšie, ak 
meno nezverejníme. A  keď 
sme mlátili vo dvore Petra 
Frišáka v Lehote, k mláťačke 
prišiel plne ozbrojený statný 
partizán a  pýtal sa, kde je 
komisár. Otec povedal, že 
nevie. A  partizán ho išiel 
hľadať. Vedľa Frišákovcov 
totiž sídlil partizánsky štáb. 
Asi o  hodinu som videl, 
ako ten partizán eskortuje 
komisára. V ruke partizána 
som videl stočené plagáty. 
Ukazoval ich ihneď otcovi pri 
mláťačke... Z  ich rozhovoru 
som počul veľmi málo, lebo 
mláťačka bola veľmi hlučná. 
Ale veľmi zreteľne som počul 

viackrát opakované slovo 
- kolaborant. Na  plagátoch 
som videl nemecký znak – 
orlicu a časť textu o tom, že 
v  týchto horách sú banditi, 
ktorí terorizujú a  vraždia 
obyvateľov, preto ich treba 
nahlásiť nemeckej armáde. 
A tá by ich od banditov, mys-
leli tým partizánov, prišla 
oslobodiť. Tie plagáty sa našli 
u komisára. Videl som, ako 
sa komisár chvel na  celom 
tele a strašne som sa zľakol, 
keď partizán skríkol: ruky 
hore!, odistil zbraň a nemieril 
na neho. Strašne som sa bál, 
že ho zastrelí priamo predo 
mnou. Avšak môj otec podi-
šiel k partizánovi a niečo mu 
hovoril. Napokon partizán 
rázne komisárovi povedal: 
Dám ti polhodinu času, aby 
si zmizol z  Lehoty. Ak ťa 
tu do  polhodiny nájdeme, 
namieste budeš zastrelený... 
Zmizol a viac o ňom nebolo 
počuť. Iba po  vojne sme sa 
dozvedeli, že sa odsťahoval 
do západného Nemecka. Veď 
v doline sme sa poznali všetci. 
Meno komisára – kolabo-
ranta nechcem zverejňovať, 
lebo tu ešte možno žije niekto 
z jeho rodiny...“

 Alena Borszéková 

Leto 1944 bolo pre Bánovčana Jozefa Harcera plné zážitkov
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Rozvoj športovej infra- 
štruktúry je pre Trenčiansky 
samosprávny kraj jednou 
z  priorít. V  rámci tejto 
myšlienky tak pri stredných 
školách v  zriaďovateľskej 
pôsobnosti župy vzniklo 
doposiaľ 11 multifunkčných 
ihrísk. V  najbližšej dobe 
sa ihriska dočkajú dve 
gymnáziá a jedna obchodná 
akadémia. Viacúčelové 
školské športoviská by ešte 
do  konca prázdnin mali 

obohatiť areál Gymnázia 
Púchov a Gymnázia Janka 
Jesenského v  Bánovciach 
nad Bebravou. Rozmery 
ihrísk sú približne 18 x 
30 metrov pričom cena 
každého z nich je okolo 147 
tisíc eur. Vo všetkých troch 
prípadoch ide o  investičnú 
akciu Trenčianskej župy, 
a  tak budú všetky multi-
funkčné ihriská hradené 
z  rozpočtu TSK. „Rozvíjať 
športovú infraštruktúru 

v  kraji je dlhodobým 
cieľom župy. Teší ma, že 
máme možnosť zveľaďovať 
športové areály škôl, ktoré 
využívajú nielen žiaci, ale aj 
verejnosť. Pre Strednú špor-
tovú školu kraj vybudoval 
novú telocvičnú s  para-
metrami športovej haly. 
Napreduje aj projekt Regio-
nálnej hokejovej akadémie, 
v  rámci ktorého chceme 
pr inavrátiť  krajskému 
mestu Trenčín prívlastok 

hokejové. TSK je zelená 
župa, ktorá dbá na  zdravý 
životný štýl svojich obyva-
teľov,“ povedal trenčiansky 
župan Jaroslav Baška. 
Nové multifunkčné ihriská 
boli doposiaľ vybudované 
na  celkovo jedenástich 
stredných školách v zriaďo-
vateľskej pôsobnosti TSK. 
Spolu s plánovanými tromi 
novými ihriskami ich počet 
stúpne na štrnásť.

  Tlačová správa TSK

Nové multifunkčné ihrisko gymnázia

Mesto Bánovce nad Bebravou zverejňuje 
ZÁMER

Predaj pozemku 
z dôvodu hodného osobitného zreteľa

Mesto Bánovce nad Bebravou ako predávajúci 
a KOVYT, spol. s r.o., Hollého 1190/48, 957 01 Bánovce 
nad Bebravou, IČO: 31 433 774, ako kupujúci pozemku 
C-KN parc. č. 1805/12 – zastavaná plocha a nádvorie 
o výmere 11 m2, k. ú. Bánovce nad Bebravou.

Bližšie informácie získate na stránke mesta: 
www.banovce.sk

V  meste sme mohli 
v  poslednom čase pozo-
rovať nový spôsob čistenia 
mestských komunikácií. 
Vedenie mesta a  spoloč-
nosť TEDOS realizujú 
postupne plán zvyšovania 
kvality bývania  a čistoty 
v  meste. Zariadenie pod 
t lakom až 200 barov 
č i s t í  vod ný m lúčom 
komunikácie, námestie, 
lavičky a  detské ihriská 
od  hrubých nánosov 
až po  drobné prachové 
častice.  Pri čistení nie je 
používaná žiadna chémia. 
Ekologický v ysokot la-
kový čistič je produktom 
fínskej spoločnosti a  je 
certifi kovaný v Európskej 
únii. Spotreba vody dosa-
huje hodnoty približne 

25 - 30 litrov za  minútu. 
Vedľajším produktom pri 
čistení je ochladzovanie 
a fi ltrácia vzduchu vodnou 
hmlovinou, ktorá vzniká 
pri použit í v ysokého 
tlaku. Stroj bude zaradený 
aj do  procesu dvojstup-
ňového čistenia v spojení 
s  cestným zametačom 
p o s le d ne j  ge ne r á c i e 
značky FAUN.  Skúšobná 
prevádzka preukazuje 
vysokú myciu silu a efek-
tivitu čistenia. Za  pred-
pok ladu pravidelného 
nasadenia očakávame 
zníženie prašnosti, čo 
pocítia všetci obyvatelia 
mesta, najmä alergici, 
dôchodcovia a  mamičky 
s deťmi. 
Tlačová sprava fi rmy Tedos

Zvýšenie kvality 
čistoty v meste

17.
8.

S
O
B
O
T
A

Villa Ben
zažite stredovek na vlastnej koži! stredoveký festival s dobovou hudbou, sokoliarmi, šermiarmi 

a remeselníkmi už od 10:00 h

8.
9.

Na ľudovú nôtu
temperamentný folklór zo slovenského Východu v podaní Ľudovej hudby Dribna 

11.
8.

Majstri dychu
koncert Dychovej hudby Borovienka z Lančára, ktorá hrá ľudové piesne aj viac ako sto rokov staré

25.
8.

Teatro Tatro a jeho šapitó

16:00h to sa len tak nevidí - rozprávka Červená čiapočka v cirkusovom stane










V prípade nepriaznivého počasia
sa program uskutoční v Mestskom kultúrnom stredisku

www.kulturabn.sk

leto leto Kulturne Kulturne 20192019
´́ v mestskom parku

v nedeľu

Bánovce nad Bebravou

od 18:00h

V pondelok 29. júla 2019 
bolo odovzdané do užívania 
nové verejné osvet lenie 
v  mestskej časti Biskupice 
na  novovznikajúcej ulici, 
kde v  súčasnosti prebieha 
výstavba rodinných domov. 
Západoslovenská energetická 
spoločnosť tu totiž v mesia-
coch jún a júl realizovala pre-
kládku elektrického vedenia 
spojenú s  vybudovaním 

novej trafostanice. Staré 
betónové stĺpy, na  ktorých 
bolo umiestnené verejné 
osvetlenie, boli odstránené. 
Mesto zabezpečilo vybu-
dovanie nových rozvodov, 
osadenie celkovo deviatich 
stĺpov so svietidlami a spre-
vádzkovanie pouličného 
osvetlenia pre obyvateľov 
mestskej časti. 

Tlačová správa mesta

Osvetlenie pre novostavby v Biskupiciach

Jednou z  novodobých 
dominánt námestia je 
symbolický základný kameň 

mesta, osadený v roku 2017 
pri príležitosti osláv 785. 
výročia prvej písomnej 

zmienky o  Bánovciach nad 
Bebravou, v  historických 
dobách známych ako Villa 
Ben. Pamätník v  súčas-
nosti prechádza obnovou. 
Kruhové pr ie stranstvo 
okolo kameňa sa oživí kve-
tinovou výsadbou a  reno-
váciou prejde aj poškodená 
pamätná tabuľa s úryvkom 
textu  pr ve j  pí somnej 
zmienky z listiny uhorského 
kráľa Ondreja II. z roku 1232: 
„...všetkým v Kristu veriacim 
pozdravenie a  všetko dobré 
súčasníkom aj budúcim, 
idúc na potok Bebrava, s ním 

susedí osada Ben a  končí 
sa ohraničenie donácie.“ 
Listina z  13. storočia je 
najstarším zachovaným 
písomným dôkazom, no 
mnohí historici predpokla-
dajú existenciu osady Ben 
už v skorších dobách. 

P r i p o m i e n k u  d ô b 
minulých s  nádychom stre-
doveku prinesie obyvateľom 
i návštevníkom Bánoviec už 
čoskoro pripravovaný festival 
Villa Ben, ktorý sa uskutoční 
po prvýkrát 17. augusta 2019 
v mestskom parku. 

 Tlačová správa mesta

Obnovený historický míľnik Bánoviec
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Napriek svojej pol-
storočnej histórii, je metal 
ako taký, najmladší žáner, 
ktorému sa v  tomto seriáli 
budeme venovať. Napriek 
svojej relatívnej mladosti, je 
tento hudobný žáner (nielen 
v  našom meste) stále plný 
života, neustále sa dokáže ino-
vovať a aktualizovať svoju tvár 
tak, aby vyhovel moderným 
zvukovým trendom. Svojho 
času bol metal tŕňom v  oku 
nielen pohlavárom bývalého 
režimu, ale zažíval persekúciu 
aj v Spojených štátoch, kde sa 
proti tejto agresívnej hudbe 
stavali nielen rodičia, ale aj 
cirkev, koniec koncov, tak 
ako sa to sem-tam deje aj 
v  súčasnosti. V  každom prí-
pade je v súčasnosti metalová 
hudba spoločensky prijatá 
s  o  moc väčšou toleranciou, 
ako tomu bývalo v  80-tych 

rokoch. Z týchto faktov môže 
mať bežný nezainteresovaný 
čitateľ o  tejto hudbe veľmi 
negatívny dojem, no verte mi, 
opak je pravdou. V živote sa 
nestretávame len s  peknými 
vecami a  ako nás naučil 
Charles Baudelaire, krása sa 
dá hladať aj v ošklivosti. Práve 
tieto dva elementy sa stretá-
vajú v  metalovej hudbe ako 
takej. Metal je hudba, ktorá 
odráža naše najtemnejšie 
útroby, jeho textová stránka 
mnohokrát pomáha tvorcom 
aj poslucháčom vyrovnať sa so 
všetkým zlom, ktoré sa ukrýva 
v každodennom živote, zatiaľ 
čo hlučná hudobná stránka 
útočí na niečo zvieracie v nás. 
Napriek tomu je v  metale 
niečo klasicistické, čo odka-
zuje na  ťaživé kompozície 
z  čias romantizmu. Povráva 
sa, že keby Beethoven alebo 

Wagner žili v tejto dobe, určite 
by boli metalisti. 

Jednou z  najstarších 
bánovských kapiel, ktorá túto 
hudbu stále hrá, je formácia 
Attack of Rage. Kapela 
vznikla v roku 2002 a vtedy 
niesla názov Th e Chliew. Táto 
formácia hrá najextrémnejšiu 
formu metalovej hudby, ktorá 
sa nazýva grindcore. Pre 
rýchlu predstavu, grindcore

znie, ako keď hodíte tehlu 
do  spustenej práčky. I  keď 
by to nezainteresovaný laik 
možno nečakal, napriek tomu 
sa Attack of Rage teší popu-
larite, nielen na  Slovensku 
(ktoré attackovci koncertne 
pobehali krížom krážom). 
Za svoje dlhoročné pôsobenie 
stihli odohrať koncerty nielen 
v  susednom Česku, ale aj 
Rakúsku, Poľsku, Ukrajine 

alebo Dánsku, nahrali tri 
dlhohrajúce albumy, jeden 
vinyl a  ocitli sa na  rôznych 
promo CD a  kompiláciach. 
Momentálne v  kapele hrá 
len jeden Bánovčan, bubeník 
a  zakladateľ tejto formácie 
Hoyas (čitateľom môže byť 
známy ako organizátor 
charitatívneho Celestial Help 
Festu), jeho spoluhráčmi sú 
Daniel Hanák (gitara), Jakub 

Riha (basgitara) a  Michal 
Gros (spev). Ďalšou kapelou, 
ktorá síce nehrá plnokrvný 
metal, ale mieša ho s  prv-
kami subžánru hardcore, je 
kapela Coldblooded. Hrá 
od roku 2009, vo svojej prvej 
zostave hrala svoju formu 
newyorského hardcore zo 
starej školy, okoreneného 
aj rapom. Po  odchode 
pôvodného speváka Toneho 

a rapujúceho Pandlíka kapela 
začala do svojej hudby tlačiť 
viacej metalových prvkov 
a  v  roku 2015 nahrávajú 
v plzenskom štúdiu ďaľšieho 
bánovského metalového 
veterána Juraja Sukeníka svoj 
debutový album Noise in your 
head. V roku 2018 nasleduje 
album Kto som?, na  ktorom 
sa kapela vracia aj k  svojim 
rapovým koreňom, kde sa 
druhého mikrofónu chytá 
známy bánovský hudobník 
Ladislav Hunka. Coldblooded 
už dlhšiu dobu stabilne tvorí 
Miňo Dudák (gitara), Michal 
Dúcky (gitara), Karol Kuna 
(basgitara), Michal Maslák 
(bicie nástroje) a  Marek 
Starosta (spev). Chalani 
aktívne koncertujú, nedávno 
si dokonca strihli spoločný 
koncer t  s   a mer ickou 
legendou tohto žánru First 

Blood. Zatiaľ ten metal robí 
Bánovciam celkom dobré 
meno, nie? Najčerstvejšou 
bánovskou metalovou for-
máciou je kapela Dissensy, 
hrajúca klasický thrash metal
podľa strihu 80-tych rokov. 
Hrajú a  tvoria približne 
od roku 2012, na konte majú 
jeden videoklip a  čerstvý 
album, ktorý nesie názov 
Svet v  chaose. V  ich hudbe 
sa snúbi inštrumentálna 
profesionalita s  odkazom 
kapiel, ktoré tento hudobný 
žáner vytvorili ako Metallica, 
Megadeth, Kreator, ale aj Iron 
Maiden alebo Judas Priest.
Momentálnu zostavu tejto 
kapely tvoria Jozef Kováč 
(gitara, spev), Igor Gazdag 
(basgitara), Janči Cako (bicie 
nástroje) a  najnovší člen 
tejto štvorice, Michal Vašina 
(gitara).  Maroš Buchel
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Bánovské skupiny - Attack of Rage, Coldblooded a Dissensy

Attack of Rage: zľava Daniel Hanák, Michal Gros, Ľuboš 
„Hoyas“ Ducký, Jakub Riha

Coldblooded: zľava Marek Starosta, Ladislav Hunka, 
Michal Dúcky, Miňo Dudák, Michal Maslák, Karol Kuna

Dissensy: zľava Michal Vašina, Jozef Kováč, Ján Cako, 
Igor Gazdag

Počasie je najdôležitejším 
faktorom nielen pri domá-
cich aktivitách pod holým 
nebom, ale aj na  dovolenke 
pri mori. Stačí dva tri dni 
dažďa a silného vetra a more 
je také studené, že tam ani 
nevleziete. Takéto nás čakalo 
aj v  polovici júla, keď sa 
na  Makarskej riviére, tisíc 
kilometrov od Bánoviec, zišla 
26-členná partia dovolen-
károv pod organizátorskou 
taktovkou Okresného výboru 
Slovenského zväzu zdravotne 
postihnutých v  Bánovciach 
nad Bebravou. Dovolenkovali 
v tejto destinácii aj minulý rok 
skoro v  tom istom termíne. 

Vtedy ste mohli v liečivej mor-
skej vode vylihovať hodiny. 
Tento rok ste horko ťažko 
zvládli polhodinové plávanie. 
V  bánovskej partii boli však 
aj takí, čo im svieže more 
nevadilo, priam naopak. 
Šnorchlovali do  „vysilenia“. 
Nuž, ani pri tak malej partii 
ne v yho v ie te  k a ž d é mu . 
Našťastie sa more o  dva dni 
ohrialo a  bolo super! Keďže 
do  tejto lokality každoročne 
smerujú aj „redakčné“ kroky 
a fotoobjektív, nesmelo chýbať 
ani spoločne fotenie a debata 
o  tom, ako sa komu páči. 
Niektorí tu boli prvý raz, iní 
už viackrát. Všetci sme sa 

zhodli v tom, že príroda je tu 
krásna a pod vrcholmi národ-
ného parku Biokovo ste mali 
pocit, že sa kúpete priamo pod 
Tatrami. Konkrétne osada 
Baško Polje, kde sme sa uby-
tovali, sa nachádza v hustom 
píniovom lese, takže na  túto 
vôňu zmiešanú s  morským 
oparom nikdy nezabudnete. 
Ani na  tisícky cikád, ktoré 
vás uspávali i  zobúdzali. 
Do denného programu našich 
dovolenkárov patrilo nielen 
vylihovanie na  slnku, ale 
aj prechádzky do  blízkeho 
letoviska Baška Voda, ktoré 
ponúkalo večer kultúrny 
program a  nočnú atmosféru 

sme si „užívali“ v  tlačenici, 
lebo každý z tých tisícok rekre-
antov si chcel ísť večer „užiť“. 
Tí zdatnejší si cez deň alebo 
i  v  noci prešli vyše sedem-
kilometrové pobrežie Brely, 
zdobené krásnymi plážami 
s  rozprávkovými skalnými 
útvarmi. Dokonca niektorí 
z našincov absolvovali výlety 
loďou, z  toho jednu nočnú 
plavbu do  blízkeho mesta 
Makarska, centra Makarskej 
riviéry. Aj „ponuku“ dvoch 
veľmi blízkych FKK pláží pre 
nudistov podaktorí Bánov-
čania využili... 

Ešte k  tej spokojnosti. 
Pláže a  ubytovanie v  Baško 
Polje sú pre nenáročných. 
Pláže sú tu málo udržiavané. 
Nie je to doslova „bordel“, ale 
množstvo popadaného ihličia 
a  šišiek nikto neupratuje. 
A  práve tieto nedostatky 
asi najviac vadili nároč-
nejším poriadkumilovným 
dovolenkárom. Avšak sami 
priznali, že hoci inde, naprí-
klad v  Taliansku boli pláže 
čistejšie, ale nebolo tam také 
krásne priezračné more. Nuž, 
nie každému sa dá vyhovieť. 
Ale pri sumarizácii všetkých 
za  a  proti boli „účastníci 

zájazdu“ spokojní. Musím 
povedať aj vo veľmi dobrej 
nálade. Pýtala som sa, aký 
je rozdiel medzi dovolenkou 
iba vo dvojici s  partnerom, 
resp. s rodinou, a dovolenkou 
s  „kolegami“ z  organizácie. 
Pani Čaradská, ktorá bola 
akási „hovorkyňa“ dovo-
lenkárov, zdôraznila: „Je 
veselšie... Dôležitá je dobrá 
partia, ktorá sa tu zíde. 
Dopredu nikdy nevieme, kto 
príde. A teraz sme tú naozaj 
dobrá partia. Vtedy je naozaj 
veselo...“ Samozrejme, že 
si mnohí pochvaľovali, ako 
je to dobré, keď dovolenku 
vybaví niekto iný za  vás 
(a  za  dobrú cenu). A  vy sa 
len „veziete“. Z  Bánoviec 

a  potom späť do  Bánoviec. 
Ako som už v  úvode spome-
nula, organizačné starosti 
si zobral na  plecia Okresný 
výbor SZZP pod vedením 
predsedníčky Anny Síkelovej. 
A  turnus v  Baško Polje, 
o  ktorom teraz píšem, nebol 
jediný v  tomto roku. Avšak 
iba tu bol redakčný fotoob-
jektív v  pohotovosti. A  tak 
vznikli milé spoločné fotky, 
pred rozkvitnutým hotelom, 
utopenom v  džungli zelene, 
a  v  blankytnej čistej vode 
Jadranu. Takú vodu doma, 
na  Slovensku nenájdete... 
A ráno v posledný deň pobytu 
mali šťastie, že v mori videli 
plávať delfíny... 
Text a foto: Alena Borszéková

Bánovčania zo SZZP opäť pri Jadranskom mori, aj s delfínmi 
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Mária Čahojová, rod. Antalová *1933
Jozef Kucharčík *1948
Ivan Filin *1948
Milan Daniš *1949
Marta Krejčiová, rod. Nemlahová *1937
Irena Bitarovská, rod. Kšiňanová *1937

Opustili nás

Tí, ktorí si radi zacvičia zumbu, budú mať príleži-
tosť v stredu 7. augusta. O 18.00 h totiž začne v Mest-
skom kultúrnom stredisku tréning s Luciou. O deň 
neskôr, teda vo štvrtok 8.8. si prídu na svoje vyznávači 
silovejších disciplín. V bánovskom Crossgym-e bude 
totiž pripravený tréning zameraný na  techniku 
cvikov silových športov. Začiatok je o  17.00 h pre 
pokročilých. Začiatočníci si môžu prísť zacvičiť 
o  hodinu neskôr. V  nedeľu 11. augusta pokračuje 
v  mestskom parku Kultúrne leto s  Borovienkou... 
Z  dôvodu dovolenkovej sezóny bude tento týždeň 
na podujatia v našom meste o niečo chudobnejší ako 
zvyčajne. V auguste sa však ešte môžete tešiť na bohatý 
program. Za zmienku stoja hlavne dve ďalšie vydania 
tradičného podujatia pod názvom Obývačka pod 
platanom. Zďaleka nekončí ani Kultúrne leto a pozor-
nosť verejnosti sa upriami aj na  oslavy 75. výročia 
SNP na Jankovom vŕšku. O všetkých podujatiach vás, 
samozrejme, budeme včas informovať.  (vz)

PS: Oznamujeme fanúšikom Kultúrneho centra 
Živa, že bude počas celého augusta zatvorené! Živáci 
sa na vás tešia od začiatku septembra.

KAM za kultúrou 

Napíšte nám svoje letné zážitky a príbehy
Dovolenka a prázdniny k letu neodmysliteľne patria. A s ním aj kopec zážitkov, spomienok, ale aj nezabudnuteľných 

príbehov. Verím, že aj naši čitatelia radi spomínajú a radi sa o svoje zážitky a spomienky podelia s ostatnými, aj keď sa udial 
možno pred mnohými rokmi. Preto, prosíme, napíšte nám, alebo nám príďte svoj zážitok porozprávať do redakcie. Radi Vám 
s písaním pomôžeme. A tak spoločne obohatíme naše – vaše letné vydania novín. Píšte na noviny@kulturabn.sk...  redakcia

O pár dní vás prenesieme do stredoveku
Častejšie chodíme do neďa-
lekých Čachtíc. Inokedy 
na Festival včasného stredo-
veku Utgard v  archeoskan-
zene v Partizánskej Ľupči, či 
obrovský festival na Krásnej 
Hôrke. Krásny deň sme 
prežili na  Bojnej, neďaleko 

od Bánoviec. Menovať by sa 
dalo mnoho. Ani my sme ešte 
všetky neprešli. Ale máme to 
v pláne.
y Chcete, aby sa festival stal 
v  našom meste tradíciou, 
alebo to beriete len ako pokus 
zistiť záujem o  stredoveké 
dobové atrakcie?

Najskôr to v yzera lo 
ako malá akcia a zrazu to 
nabralo na  obrátkach. Už 
dnes vieme, že jeden deň 
je pre našu víziu príliš 
málo. Do  budúcich rokov 
budeme program určite 
rozširovať. Samozrejme, 
budeme radi, keď sa fes-
tival stane trvalou súčasťou 
bánovského Kultúrneho 
leta. 
y Prísť na  festival na dva-
násť hodín si vyžaduje 
aj plný žalúdok... A  náš 
región je známy „chutnými“ 
festivalmi o jedle... Ste pri-
pravení pohostiť návštev-
níkov niečim originálnym 
- dobovým?

Ľud ia budú môc ť 
ochutnať, ako sa varilo 
v  dávnych dobách. A  pre 
naplnenie žalúdkov sme 
zabezpečili mnohé iné 
pochúťky. Vynikajúci gri-

lovaný oštiepok, nitrianske 
chrumkavé podpecníky, 
oriešky v karameli od pána 
Chrumkavého, pečené pra-
siatko a  iné dobrôtky pre 
mäsožravcov. A na zapitie 
lahodné ovocné v ína, 
medovinu alebo pivko... Už 
len treba prísť a  všetko si 
užiť - vidieť a ochutnať.

Alena Borszéková

Dokončenie z 1. strany >>

Dobový spolok Satyros z Nitry sa venuje šermu a rekonštrukcii ranostredovekého života v Európe na prelome 8. a 9.
storočia. Vznikol v roku 2012 z nitrianskej skupiny historického šermu Aldaron. Okrem krátkych scénických predstavení 
z dobového života ponúkne historický tábor, dobovú kuchyňu, tradičnú lukostreľbu, atď..

V  nedeľu 11. augusta 
o  18.00 h vystúpi v  mest-
skom parku v  rámci Kul-
túrneho leta ľudová hudba 
Borovienka. Toto hudobné 
z osk upen ie  v y s t upuje 
na  dedinách a  v  mestách 
po  celom Slovensku, ale 
dobré meno našej ľudovej 
hudbe robia jeho členovia aj 
v  zahraničí. Svedčia o  tom 
koncerty v  Česku, Poľsku, 
Maďarsku, Rakúsku, ale tak-

tiež napríklad aj v ďalekom 
Nórsku. Pozoruhodné je, 
že základom ich repertoáru 
sú piesne, ktoré majú viac 
ako sto rokov. Väčšina 
z nich je z okolia Vrbového 
a  pochádzajú zo zbierky 
známeho slovenského zbera-
teľa ľudových piesní Štefana 
Antona Pyšného. Avšak 
rozhodne sa nedá povedať, 
že by Borovienka hrala len 
prevzaté skladby. Jej výber 

je totiž výrazne obohatený 
o  piesne, ktoré zozbierali 
samotní členovia. Tak si 
ich postupne predstavme. 
Základ kapely tvoria: Štefan 
Slabý (sólo spev, trúbka), 
Michal Sedlák (harmonika, 
klávesy), Branislav Galbavý 
(trombón, spev), Marián 
Marko (gitara, ukulele), 
Jozef  Ža žo (k la r inet , 
saxafón, spev), Milan Búlik 
(trúbka, gitara, spev), Jozef 

Gregorovič (basová gitara, 
spev), Ivan Košťál (bicie). 
Na záver už len dodáme, že 
ľudová hudba Borovienka 
sa určite postará o  váš prí-
jemne prežitý nedeľný večer. 
Skladby z ich repertoára pre-
žili celé generácie, preto sú 
právom považované za  náš 
národný poklad. Nenechajte 
si ujsť príležitosť vypočuť 
si ich a  možno si na  ne aj 
zatancovať!  (vz)

Majstri dychu – ľudová hudba Borovienka

V  Podhájskej, v  stánku takmer pred vstupom 
do areálu kúpaliska, predávali melóny za 1,50... za 1kg. 
Tak toto je iný biznis - hovorím si a nechávam si zájsť 
chuť. Moja túžba jesť melón, ktorého chuť a vôňa zostala 
v  mojich spomienkach a  bol priamo zo záhrady tety 
Amálky zo Zemianskej Oľče, sa rozpustila v  horúcej 
termálnej a  ešte aj liečivej vode. „Liečenie“ som fakt 
potrebovala, lebo v  tejto rekreačnej oáze som uvidela 
aj iné cenové „lahôdky“. Pravda o  tom, že slovenským 
podnikateľom nejde ani tak o spokojnosť zákazníka, ale 
hlavne rýchlo a veľa zarobiť, zničila moje naivné pred-
stavy o tom, ako tu chceme byť všetci pre všetkých len tak.

Na  druhý deň sa stal zázrak. Kráčali sme pešo 
dedinou ku kúpalisku a tam, pri ceste sedel pán. Oblo-
žený melónmi, fi xkou nedbalo a  v  rýchlosti napísaná 
cena 0,80/kg. „A  toto fakt?“ udivene krútim hlavou. 
„Áno, paňulka, fakt! Tak ma ráno nasr..a žena, že som 
si povedal – všetko to dnes predám, aj keď pod cenu 
a končím! Už od pondelka sa pre niečo stále hádame... 
už ma to všetko prestáva baviť!“ Správne rozhodnutie 
– hovorím si v duchu a potom aj nahlas. Nepoznám tú 
ženu, ktorá má takýto jemnocit pre cenovú stratégiu, 
ale som jej nekonečne vďačná. Vychutnávam si melón, 
ktorý v  sebe skrýva chute čiernej úrodnej zeme. Tu - 
od „maďarov“. Chýr o tomto dobrákovi, ktorý má melóny 
za osemdesiat centov, sa rýchlo šíril tropickým vzduchom 
a  ľudia žiaduci sladkého osvieženia a  vedomí si toho, 
že v  obchodných reťazcoch sú už za  0,49 - kupovali 
a kupovali. Netušiac, že za priaznivou cenou sa skrýva 
manželská dráma hodná telenovely. 

Milujem melóny a príbehy so šťastným koncom.  (zb)

 Dnes píše Zuza.nka
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V oblasti strojárskej výroby pre auto-
mobilový priemysel patrí fi rma Hörmann 
Automotive Slovakia v  Bánovciach nad 
Bebravou medzi dynamicky rozvíjajúce 
sa spoločnosti. Za  touto značkou, ktorá 
píše svoju históriu už od roku 1955, stoja 
vynikajúce výsledky.

Dosiahnutý úspech na  trhu prezen-
tovali konatelia fi rmy na tzv. Family day, 
ktorý bol akýsi dňom otvorených dverí pre 
zamestnancov s rodinami a ďalších hostí. 

„V  podstate už minulý rok nám ukázal 
veľmi pozitívne čísla, kedy sme dosiahli 15 
miliónový obrat. Pôvodným zámerom bolo 
dosiahnuť v približne 30 miliónový ročný 
obrat, no plány sme prehodnotili. Keďže sa 
zatvoril jeden závod v Nemecku, spoločnosť 
Hormann gruppe sa rozhodla, že prácu 
prerozdelí ostatným automotive závodom 
a jedným z nich sme aj my, na Slovensku. 
Znamená to, že nás čaká veľký rozvoj a rast, 
a  to nielen priestorový, ale aj čo sa týka 

počtu zamestnancov, pričom sa počíta až 
s 80 miliónovým obratom,“ uviedol Erich 
Wimmer konateľ Hörmann Automotive 
Slovakia s.r.o. Pod záštitou materskej spo-
ločnosti so sídlom v Nemecku existuje 25 
úspešných dcérskych spoločností rozdele-
ných na divízie Priemysel a komunikácie 
a  tiež divízie Automotive, Engineering, 
Communication a Services. 

V  Bánovciach začal podnik svoje 
pôsobenie koncom roka 2016. Odvtedy sa 
ale veľa zmenilo. Firma rastie nielen veľko-
sťou plochy ale aj objemom počtu zamest-
nancov. „Tento rok sme do závodu naozaj 
veľmi veľa investovali, napríklad do kan-
celárskych ale aj sociálnych priestorov. Je 
pre nás totiž dôležité, aby naši zamestnanci 
mali okolo seba okolie, v  ktorom môžu 
spokojne pracovať. Tiež sme investovali 
do  nákupu nového strojového vybavenia 
a oproti minulému roku sme sa rozrástli aj 
plochou závodu a to až dvojnásobne. Je to 
pre nás veľká vízia, preto chcem vyzvať 
všetkých, ktorí majú záujem, aby sa 
u nás zastavili a pozreli si na vlastné oči, 
aké sú u nás pracovné podmienky. Firma 
totiž tento rok plánuje prijať minimálne 
100 nových zamestnancov,“ dodal Erich 
Wimmer. Vraví sa, že najlepšou vizitkou 
sú spokojní zamestnanci. Na  rodinnom 
dni sa táto pravda potvrdila, a redakcii via-
cerí túto spokojnosť potvrdili. Spoločnosť 
charakterizovali ako úspešnú, stabilnú 
a  ústretovú k  zamestnancom. Napokon 

možnosť získať 13. plat, dochádzkový 
bonus či cestovný príspevok pre občanov 
mimo Bánoviec sú len jedny z viacerých 
benefi tov, ktoré tvoria hodnotovú politiku 
spoločnosti. „V  prvom rade firma Hör-
mann Automotive Slovakia má veľkú per-
spektívu, nakoľko rastieme a na tomto trhu 
sa určite chceme veľmi dobre etablovať. Pre 
našich zamestnancov to znamená stabilitu, 
dobré pracovné príležitosti a  tiež veľmi 
dobrý kolektív, ktorý vo fi rme máme, o čom 
hovorí práve aj náš deň rodiny,“ vysvetlil
Pavel Roskoš, konateľ fi rmy. Spoločnosť 
Hörmann Automotive Slovakia ponúka 
zaujímavé pracovné perspektívy, pričom 
podporuje rozvoj svojich zamestnancov. 
Uvedomuje si totiž, že práve oni sú jedným 
z kľúčov k úspechu a rozvoju fi rmy. 

Čaká ich obrovský rast, 
prijímajú nových zamestnancov

PR článok

Zľava konateľ spoločnosti Pavel Roskoš 
a  nemecký konateľ Erich Wimmer 
počas príhovoru k  návštevníkom 
rodinného dňa

Na rodinnom dni spoločnosť Hörmann Automotive Slovakia nachystala pre svojich 
zamestnancov pestrý kultúrny program. Zabavili sa dospelí aj deti, ktorých určite zau-
jala bublinková šou. Pripravené boli viaceré darčekové predmety. Príďte sa presvedčiť 
na vlastné oči a pridajte sa k nám. Investujeme, rastieme...
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Bezproblémový vstup do sezóny
Spartak Bánovce – Hlohovec 4:2 (2:1)

H ne ď na   z ač iat k u 
pr vého tohtosezonného 
stretnutia sme mali prevahu, 
Kyselica ale svoju gólovú 
ša ncu v  úvode súboja 
nepremenil. V 13. minúte išli 
hostia z protiútoku do brejku 
a  po  faule zahrávali štan-
dardku. Brankár Korček 
síce jedovatú strelu Veľkého 
vyrazil pred seba, no lopta 
sa dostala pred nepokrytého 
Zelenaya a  ten poslal Hlo-
hovec do vedenia. Odpoveď 
našich futbalistov na  seba 

nenechala dlho čakať. Tri 
minúty po  inkasovanom 
góle sa nám z rýchleho pro-
tiútoku podarili vyrovnať, 
keď sa po centri technickou 
strelou presadil Kochan. 
Na otočenie stavu z 0:1 na 2:1 
sme potrebovali 12 minút. 
Do  zaslúženého náskoku 
sme sa dostali v 25. minúte 
po rohovom kope, keď presne 
hlavičkoval Tabak. Rovnako 
ako prvý aj druhý polčas 
patril nám. Po  krídelnej 
akcii zaznamenal svoj druhý 

gólový zápis Kochan, ktorý 
z  ostrého uhla neprekvapil 
len 210 platiacich divákov, 
no aj brankára hostí, od kto-
rého tela smerovala lopta 
do  bránky. V  81. minúte 
po rohovom kope a následnej 
trme-vrme pred brankárom 
Zámečníkom sa k odrazenej 
lopte dostal Kochan, ktorý 
tvrdou strelou zaknihoval 
svoj hetrik. Už o dve minúty 
neskôr zahral v  šestnástke 
rukou Rusinko. Hlavný 
rozhodca po kontakte ruky 

s  loptou ukázal nekompro-
misne na biely bod, z ktorého 
sa Veľký nepomýlil. Naše 
víťazstvo 4:2 bolo plne 
zaslúžené. Góly: 16.,61. 
a  81. Kochan, 26.Tabak – 
13.Zelenay, 83.Veľký (11m). 
Zostava Spartaka Bánovce: 
Korček (87.Guniš) – Zelenák 
(82. Hrabal), Tabak, Halás, 
Sipos, Kyselica (77.Hrabal), 
Rusinko, Láska (79.Dráb), 
Krá ľ (61.Zita), Kochan, 
Masa rov ič (61.Divék y). 

(aj,ms)

y P re d á m m a lot r a k tor  dom ác e j  v ý roby 
s príslušenstvom. Tel. 0907 712 554.
y Hľadám opatrovateľku. Bývam v  Bánovciach, 
v centre mesta. Ostatné po telefonickom rozhovore. 
Tel. 0908 258 308.

INZERCIA

Vikingské leto 2019 na bikoch
Posledné týždne pred let-

nými prázdninami sme stihli 
zopár zaujímavých výjazdov. 
Vybehli sme na  celý víkend 
do Terchovej, pojazdiť trochu 
po  okolí a  hlavne podporiť 
a fandiť nášmu V.I.P. členovi 
Michalovi Matejovičovi , 
ktorý štartoval na  Festina 
24H MTB maratóne. Michal 
aj „vďaka nám“ za 24 hodín 
najazdil 342 km, čo mu 
vynieslo úžasné tretie miesto. 
Jednu sobotu sme si „odbehli 
na kávu“ do Prievidze, ďalšiu 
na  Duchonku ochutnať 
pizzu pri hrádzi. A  tesne 
pred prázdninami sme mali 
aj jednu dôležitú udalosť, 
vyhodnotenie celoročnej 
aktivity členov klubu spojenú 
s  rodičovskou opekačkou. 
Takže v  priestoroch nášho 
Centra voľného času sa 
riadne odmeňovalo, oslavo-
valo, rozprávalo a plánovalo, 

jednoducho úžasné stretnutie 
veľkej vikingskej rodiny. 

A  to pravé vikingské 
leto začalo hneď prvý víkend 
po  vysvedčení. Bikestano-
vačkou v  Chalmovej sme 
otvorili dvere do  prázdnin. 
Aj napriek horúcemu slnku, 
extrémne prašným cestám 
a účasti aj najmladších členov 
sme cestu tam aj späť bez 

väčších problémov zvládli. 
Kúpanie, športové a  iné 
zábavné hry, stanovačka boli 
príjemnou odmenou. Myslím, 
že mnohí sa už teraz tešia, kedy 
si to zopakujeme... Po návrate 
nasledoval iba deň voľna. 
Hneď utorok skoro ráno sme 
však už vyrážali na naše ďalšie 
letné dobrodružstvo - putovnú 
cyklistiku na plne naložených 

bicykloch. Táto už 21. prázd-
ninová putovačka začínala 
v  obci Štrbské Pleso. Cez 
Starý Smokovec, Tatranskú 
Lomnicu, Tatranskú Kotlinu 
do  Ždiaru. Ďalší deň cez 
Lysú Poľanu do Zakopaného, 
úžasného, ale teraz až moc 
komerčného mestečka. Tretí 
deň prechod cestami necestami 
cez Chocholów do  Vitanovej 
a  Oravíc. Posledný deň cez 
Zuberec a  Liptovský Trnovec 
s  cieľom v  Tatralandii. Tu 
nás vyzdvihli autá. Štyri dni 
na bikoch. Štyri dni putovania 
krajinou. Štyri dni dobrodruž-
stva a  zábavy. Jeden defekt, 
dve poruchy na nosičoch. Dve 
krajiny, tri kempy, tri aqu-
aparky. Kopa zaujímavosti, 
zážitkov a nových skúseností. 
Tak sa začali letné prázdniny 
2019 pre dobrú a  spoľahlivú 
partiu členov CTK Viking. 

 Ľudvo Kiripolský

Júlová „bebeelka“ 
vo Vlčkove s peknou 
účasťou bežcov

Bá novsk á bež eck á 
liga pokračovala siedmym 
kolom v Dežericiach, v časti 
Vlčkovo. Po  prepršanej 
sobote vyšlo slniečko, no 
hrialo trošku viac, ako by si 
bežec v lete prial. Statočných 
59 pretekárov v  hlavnej 
a  hobby kategórii sa však 
s  poveternostnými pod-
mienkami vyrovnalo bez 
väčších problémov a do cieľa 
dobehli aj napriek technicky 
náročnej trase v  pekných 
časoch. Trať v dĺžke 8,3 km 
najrýchlejšie zvládol Tomáš 
Podpera, ktorý po víťazstve 
deň predtým na  trailovom 
behu v  Krásne získal aj 
druhé víkendové víťazstvo. 
Len krátko za ním dobehol 
Vlado Kováč, chalani si 
súperenie o  prvé miesto 
určite užili. Tretie miesto 
patrí po  peknom výkone 
m ladému pretek á rov i 
z  Prús, Andrijovi Dichťa-
rukovi, bojujúcemu o  prvé 
miesto v kategórii A. Medzi 
ženami druhé víťazstvo 
v  rade zaknihovala Dáša 
Lisá s  takmer minútovým 
náskokom pred druhou 
Tamarou Hromadovou 

a  treťou Lenkou Lom-
nickou. Tak ako každé kolo, 
aj teraz si rešpekt zaslúži 
každý, kto prišiel a venoval 
čas športu. Nedá nám však 
nespomenúť manželov 
Adamkovičových, Peťku 
a  Maja, ktorí kvôli tomuto 
kolu BBL-ky cestovali celú 
noc vlakom až z  Liberca. 
Vďaka za  takých skalných 
behačov. Potešila nás tiež 
80-ročná pani Gabriela 
Mikulovská z  Dežeríc, 
bývalá aktívna športovkyňa 
a  pretekárka. Aj tento rok 
prišla pozdraviť všetkých 
bežcov a  popriať im veľa 
zdravia. V  mene behačov 
jej úprimne ďakujeme.
Augustové kolo bude 
s  prekvapením. Ide znova 
o  tzv. horskú etapu BBLky, 
počas ktorej sa pôjde 
trošku do kopčeka smerom 
na  známy turistický vrch 
Bradlo. V cieli však každého 
bežca počká chutné jedlo, 
zábava a  hry. Rezervujte 
si tak čas s  deťmi a  prí-
buznými aj po  behu, bude 
dobre! Viac informácií 
v priebehu mesiaca.

  Pavol Struhár

Jubilejná Biskupická jedenástka 
B iskupická jedenástka má 

za  sebou okrúhly 20.ročník. Oslavu 
jubilea síce spočiatku pokazil dážď, no 
atmosféra podujatia a chuť kopajúcich 
bola ako vždy výborná. 

Víťazom tohtoročnej Biskupickej 
jedenástky sa stal 23-ročný Patrik Zajac 
z Biskupíc. Na zisk hlavnej 500 eurovej 
výhry potreboval premeniť jedenásť 
kopov. Ten posledný, rozhodujúci, 
umiestnil k ľavej žrdi, brankár sa hodil 
do opačnej strany. Tak ako pred rokom 
aj teraz zostalo víťazstvo v kopaní jede-
nástok doma. Patrik Zajac sa dvadsať-
ročnej akcie zúčastňuje pravidelne. Nie 
po prvýkrát sa na jedenástke predstavil 
aj Radovan Gabriška. Futbalista, ktorý 
uplynulý rok obliekal aj dres Spartaka 
Bánovce, si v  mestskej časti vykopal 
druhé miesto, ako tretí skončil Boris 
Valiček. Súťažiaci boli podľa veku rozde-
lený do troch kategórií, o ich motiváciu 
sa postarali hodnotné ceny. „V kategórii 
do dvanásť rokov je prvou cenou tablet, 
v  kategórii do  pätnásť rokov tam je 

rovnako prvou cenou tablet, u  mužov 
je hlavnou cenou 500 euro,“ prezradil 
predseda občianskeho výboru Milan 
Igaz. Svojho víťaza spoznala v sobotu aj 
kategória do 12 rokov. Tú ovládol Šimon 
Bitarovský z Biskupíc. U chalanov do 15 
rokov a  žien sa z  víťazstva tešil Jakub 
Pavlík z  Bánoviec. Jubilejný ročník 
pritiahol na biskupické futbalové ihrisko 
zhruba 150 kopajúcich. K lopte sa posta-
vili muži, chalani, dievčatá aj zástupkyňa 
primátorky Mária Hajšová, ktorá svojím 
úspešným pokusom otvorila podujatie. 

„Napriek nepriazni počasia je skvelé, že 
podujatie úspešne dopadlo a  dopadlo 
to aj v  prospech Biskupíc,“ povedala 
viceprimátorka Hajšová. Nie je žiadnym 
tajomstvom, že viceprimátorka hrávala 
hádzanú, no ani futbal jej nie je cudzí: 
„Samozrejme, že keď sme trénovali 
hádzanú, tak sme pritom hrávali futbal, 
aby sme sa trošku odreagovali pri inom 
športe.“ Biskupickú jedenástku ukončila 
tanečná zábava s kapelou Senzus. Na jej 
tóny sa prítomní bavili až do rána.

Najúspešnejší: kategória do 12 rokov 
- 1. miesto Bitarovský Šimon (Biskupice), 
2. miesto Pyteľ Michal (Biskupice), 
3. miesto Hinca Jakub (Dežerice), 
kategória do 15 rokov - 1 . miesto Pavlík 
Jakub (Bánovce), 2. miesto Žatko Andrej 
(Rybany), 3. miesto Diveky Rastislav 
(Bánovce), hlavná kategória: 1. miesto 
Zajac Patrik (Biskupice), 2. miesto 
Gábriška Radovan (Bánovce), 3. miesto 
Valíček Boris (Bánovce). Najviac jede-
nástok – až 35 chytil Kopčan František. 

 Andrej Jakubík
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Sme tu pre vás 
v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet 
pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk

POHREBNÁ 
SLUŽBA


